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Vereniging voor Dorpsbelang Pingjum - Jaarverslag 2022 
 
1. Samenstelling bestuur 

Het bestuur begon in 2022 met: Cecilia Suarez Arano (voorzitter), Leontine Bijleveld 
(secretaris), Hanna Garrer (waarnemend penningmeester), Janneke de Rijk en als 
duo-bestuurslid Alie Visser/ Teake Visser. Patrick Brouwer draaide mee als aspirant 
bestuurslid tot hij op de ledenvergadering op 30 maart als bestuurslid werd verkozen. 
Hanna Garrer trad af en de functie van penningmeester ging over op Patrick Brouwer. 
Eind september verhuisde Patrick naar Koudum, waar hij een huis toegewezen had 
gekregen. Daarna ging het penningmeesterschap over op Leontine Bijleveld. Statutair 
mogen de functies van secretaris en penningmeester niet door dezelfde persoon 
bekleed worden. Daarom is Janneke de Rijk formeel bij de Kamer van Koophandel 
ingeschreven als secretaris. Werkzaamheden van de secretaris worden zoveel 
mogelijk onder de bestuursleden verdeeld. 
Ook Alie Visser kondigde haar vertrek aan omdat ze naar Blesdijke is verhuisd. Zij 
heeft haar zus Coby bereid gevonden haar bestuursplek in te nemen, weer in duo 
met heit Teake. Coby zal zich op de jaarvergadering 2023 formeel verkiesbaar stellen 
en tot die tijd draait ze als aspirant bestuurslid mee. 
Het bestuur vergaderde in 2022 acht maal. Tussen de bestuursvergaderingen is per 
mail, app en telefonisch contact onderhouden. 
 

2. Ledenvergadering 30 maart 2022 
In 2022 is de jaarvergadering weer, zoals vóór Corona gebruikelijk, eind maart 
gehouden. Wel weer in de gymzaal en in ruime opstelling van de stoelen, want 
Corona was nog erg aanwezig. 34 aanwezigen hebben de presentielijst getekend. Net 
als voorgaande jaren zijn de uitnodigingen voor de ledenvergadering huis-aan-huis 
verspreid. Het (concept) verslag van deze ledenvergadering staat al geruime tijd op 
de website (https://www.dorppingjum.nl/dorpsbelang/). Het moest snel gemaakt 
omdat het, met de door de ledenvergadering goed gekeurde nieuwe projecten, de 
verantwoording van uitgevoerde projecten en de presentielijst naar het 
Ondernemersfonds Súdwest Fryslân opgestuurd moest worden. 
Na de vergadering en een korte pauze gaf oud-Pingjumse (en tijdelijk weer in het 
dorp woonachtig) Renate de Backere een presentatie over haar Atlantic Challenge. 
Met drie andere vrouwen roeide Renate in 2020 de Atlantische Ocean over. Ze 
wonnen de damesklasse van deze bijna 5000 km lange roeitocht. Een spectaculair 
verhaal en mooie beelden. Jammer dat een groot deel van de op de ledenvergadering 
aanwezige dorpsgenoten al weer naar huis hadden moeten gaan. 
 

3. Omgevingsadviesraad Nij Hiddum Houw 
Het jaar begon intensief voor de werkgroep financiële participatie, waarvan Leontine 
Bijleveld voorzitter was en Doeke Odinga door Dorpsbelang was aangewezen als 
vertegenwoordiger uit het dorp. Beoogde kopers van het Vattenfall gedeelte van het 
windpark, Gemeente Súdwest Fryslân en Wetterskip Fryslân, wilden namelijk een 
andere invulling van de financiële participatie dan waar eerder aan was gewerkt met 
Vattenfall. Met extra vergaderingen en extra schrijf- en rekenwerk van 
werkgroepsvoorzitter en adviseurs leek het aanvankelijk te lukken een voor alle 
partijen aanvaardbaar model te ontwikkelen, waarbij recht werd gedaan aan eerder 
vastgestelde uitgangspunten en een behoorlijk rendement verwacht kon worden. Tot 
enkele direct omwonenden die uitgangspunten weer ter discussie stelden (o.a. ten 
nadele van bewoners uit Pingjum), opnieuw in de OAR wilden deelnemen, het werk 
van de werkgroep overnieuw wilden doen en persoonlijke aantijgingen deden. Toen 
de voorzitter van de OAR daar alle ruimte voor bood is Bijleveld opgestapt als 
voorzitter van de werkgroep en als lid van de OAR vanuit Dorpsbelang Pingjum. Zij is 
in de OAR opgevolgd door Doeke Odinga. 
Aan het eind van het jaar is het windpark opgeleverd aan initiatiefnemers Gooyum 
Houw BV en Vattenfall, maar de definitieve koop door beoogde kopers heeft nog niet 
plaatsgevonden (februari 2023). Er is nog geen informatie over de financiële 
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participatie door de omgeving en ook het Gebiedsfonds Nij Hiddum Houw is nog niet 
operationeel. 
 

4. Bestuurlijk Overleg gemeente 
Aan het begin van het jaar kon eindelijk in persoon kennis gemaakt worden met de 
dorpencoördinator, die Pingjum in haar pakket heeft: Jildou Barents-Kamstra. Niet 
lang daarna kon het bestuurlijk overleg van (het door ziekte gehalveerde) 
dorpsbelangbestuur met contactwethouder Faber plaatsvinden. Van de belangrijkste 
punten is mondeling verslag gedaan op de ledenvergadering, waaronder het jaarlijks 
terugkerende punt van de verkeers(on)veiligheid van de Mulierlaan en De Blokken. 
Verder betrof het onder andere de toezegging van de wethouder om te proberen de 
belemmeringen voor het plaatsen van een dorpsevenementen informatiebord weg te 
nemen. Ook wees de wethouder de weg voor het aanvragen van een laadpaal voor 
elektrische auto’s. 
 

5. Jeugdhonk 
Na alle voorbereidingen, waaronder de start van een geheel vernieuwd uit jongeren 
en volwassenen bestaand jeugdhonk bestuur in het late najaar van 2021, waarin ook 
de heropening van het Jeugdhonk plaatsvond, was 2022 een relatief rustig jaar voor 
het bestuur van Dorpsbelang wat betreft Jeugdhonk. Het Jeugdhonk zelf ontplooide 
allerlei activiteiten, waar de jeugd volop in participeerde. Er is twee keer overleg 
geweest met een afvaardiging van beide besturen. Dorpsbelang schold de vanwege 
Corona liquiditeitsproblemen verstrekte lening gedeeltelijk kwijt. Daarmee en met de 
voor 2022 door Dorpsbelang betaalde opstalverzekering kwam de totale bijdrage van 
Dorpsbelang aan het Jeugdhonk in 2022 op € 1.000. 
Aan het eind van het jaar zorgde een incident met een ontploffende gasaansteker in 
de buitenkachel bij het jeugdhonk voor enige consternatie met veel mail- en 
telefoonverkeer. Het door Dorpsbelang uitgevaardigde verbod op gebruik van de 
buitenkachel zonder aanwezigheid van een volwassene bleek in lijn te liggen met de 
wens van de ouders van de jongere die brandwonden had opgelopen. Het zal op het 
eerstvolgende halfjaarlijks overleg tussen jeugdhonkbestuur en bestuur Dorpsbelang 
ongetwijfeld aan de orde komen. 
 

6. Ondernemersfonds SWF 
Conform de reglementen van het Ondernemersfonds Súdwest Fryslân (OSWF) 
moeten te financieren projecten aan bepaalde voorwaarden voldoen en voorgelegd 
worden aan de ledenvergadering van Dorpsbelang. Met het verslag en de 
presentatielijst van de ledenvergadering gaan de projecten, net als de 
verantwoording van de eerder goedgekeurde projecten, vervolgens door naar het 
bestuur van het OSWF. De aanzienlijke tijdsinvestering in dit ‘projectenbeheer’ heeft 
wel vruchten afgeworpen: projecten en verantwoording zijn snel goedgekeurd, 
waardoor de nieuwe projecten net als de meeste door Corona uitgestelde projecten in 
2022 uitgevoerd konden worden. De banners en beachvlaggen van OSWF doen goede 
diensten voor de zichtbaarheid van de steun van OSWF.  
Met het verzamelen van de benodigde informatie en foto’s van de bulk aan projecten 
voor de verantwoording op de ledenvergadering van maart 2023 is al in het najaar 
2022 begonnen. Het bestuur verwijst graag naar de documenten (eveneens op de 
website geplaatst) ter zake. 
Dat er om de duizenden euro’s van OSWF veilig te stellen voor Pingjum ook 
geparticipeerd moet worden in activiteiten van OSWF neemt het bestuur van 
Dorpsbelang net als de grote tijdsinvestering maar op de koop toe. Pingjum wordt 
daar aan andere Dorpsbelangen ten voorbeeld gesteld. 
 

7. Gesprek over anonieme klachten 
Een dorpsbewoner heeft zich tot het bestuur van Dorpsbelang gewend met 
anoniemen klachten van anderen die ontevreden zouden zijn over het functioneren 
van de Kulturele Kommissie. Verzoek was of het bestuur van Dorpsbelang wilde 
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bemiddelen. Aard, inhoud en oorsprong van de klachten werd niet duidelijk in die 
bespreking en evenmin waarom de anonieme klagers niet zelf het gesprek met de KK 
aangingen. 
Na afloop van het gesprek besloot het bestuur geen rol voor zich te zien bij anonieme 
klachten. Bemiddeling is dan per definitie onmogelijk.  
 

8. Statushouders in de Welstand op de Molenlaan 
Half december werd het bestuur geïnformeerd door de gemeente SWF dat vanaf 27 
december voor de duur van een half jaar vier gezinnen met statushouders gehuisvest 
worden in groeps-accommodatie De Welstand op de Molenlaan. Voor hulp- en 
ondersteuning zullen vrijwilligers van Vluchtelingenwerk worden ingeschakeld. Tussen 
kerst en oud en nieuw heeft het bestuur een overleg in het dorp georganiseerd om 
activiteiten te ontplooien om de nieuwe dorpsbewoners welkom te heten. Een goed 
bezochte lunchbijeenkomst op 15 januari, waarin alle participanten voor eten zorgden 
was het resultaat. Mede met behulp van een door Dorpsmolen Pingjum bekostigde 
tolk uit Franeker en diverse vertaalapps werden de eerste contacten gelegd voor 
deelname aan andere activiteiten. 
 

9. Ontwikkelingen op en rond het kaatsveld 
* Het bestuur van Dorpsbelang heeft een wandelbespreking op het kaatsveld van de 
afdeling groen van de gemeente met afgevaardigden zoveel mogelijk gebruikers 
georganiseerd en een follow-up bespreking over het maaien rond de grasboot. In de 
door Dorpsbelang vastgelegd afspraken kon ieder zich vinden. 
* De ledenvergadering van 30 maart 2022 heeft het verzoek van de kaatsvereniging 
om de jeu de boules baan te slopen gehonoreerd. In plaats daarvan wil de 
kaatsvereniging het terras bij de kaatskantine uit breiden. Het bestuur van 
Dorpsbelang heeft de toestemming hiervoor van de gemeente geregeld.  
* Conform besluit op de ledenvergadering in maart is Dorpsbelang voor € 50 
hoofdhuurder van de paardenbak geworden (eigendom van de Gemeente); afspraak 
is dat de gebruikers zorgdragen voor ouderhoud en maaien rond de palen van het 
hek. Voor vernieuwing van het zand is eenmalig een beroep gedaan op de reservering 
onderhoud sport- en recreatie van Dorpsbelang. Met dank aan de familie Visser van 
de Riege voor het afvoeren van de oude modder! 
 

10. Tot slot 
* Yn ‘e Halsbân, onze dorpskrant, is weer vier keer verschenen en bezorgd onder de 
leden van Dorpsbelang, dankzij Ronald Bartels en de bezorgploeg. Hulde! 
Dorpsbelang schreef in elk nummer een of meer berichten. 
* Een kerstkaart van bestuur aan relaties werd net als vorig jaar op prijs gesteld. 
* Dorppingjum.nl: de webhosting en domeinregistratie is net als voorgaande jaren 
betaald door Dorpsbelang, Coöperatie Pingjum en Dorpsmolen Pingjum. Dankzij 
webredacteur Joris Pelgrom zijn aankondigingen en berichten, naast de 
vergaderstukken voor de jaarvergadering op de website geplaatst. Door niet-
matchende agenda’s kon het voornemen dat Alie Visser reserve webredacteur zou 
worden geen doorgang vinden. Patrick Brouwer zou haar plaats innemen en die heeft 
met Joris gesproken en plannen gemaakt voor vernieuwing van de website (inclusief 
nieuwe provider), onder meer met een gemakkelijke nieuwsbrief faciliteit waarop 
dorpsbewoners zichzelf kunnen abonneren. Door zijn verhuizing uit het dorp is een en 
ander vertraagd, maar ook vanuit Koudum zou Patrick dorppingjum.nl samen met 
Joris een doorstart willen geven. 
* Janny Tigchelaar (lief) en Nynke Akker (leed) hebben in 2022 de Lief-en Leed-
commissie bemenst. De ontvangers van kaarten en attenties èn bestuur Dorpsbelang 
zijn hen daar zeer erkentelijk voor. 
* Op verzoek van een van de inwoners heeft het bestuur uitgezocht hoe het zit met 
de aansprakelijkheidsverzekering voor vrijwilligers. Informatie over deze door de 
gemeente afgesloten verzekering is toegestuurd naar diverse ‘verenigingen’ in het 
dorps en in de dorpskrant geplaatst. 
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* Ringrijderij-commissie: heeft in het voorjaar twee data in overweging gegeven. 
Bestuur Dorpsbelang heeft gesteld dat rekening gehouden moet worden met andere 
reeds geplande straatactiviteiten en dat voorzien moet in planning, begroting en 
draaiboek. Nadien is het stil gebleven, tot een rekening voor een vergunning voor 
datum in augustus binnen kwam. Het evenement heeft niet plaatsgevonden. 
*Voortgang aanvraag laadpaal: waarschijnlijk zal plaatsing betekenen dat twee 
parkeerplaatsen hiervoor ingeleverd moeten worden; bestuursleden hebben 
vastgesteld dat de minste parkeerdruk bestaat op de Burenlaan. Bewoners aan de 
Noordzijde zijn door Dorpsbelang met een briefje in de bus over deze uitkomst 
geïnformeerd. Dat heeft slechts één negatieve reactie opgeleverd (van iemand die 
geen lid is). Aanvraag is in gang gezet, maar het gaat langzaam. 
 
 
LWB22022023 
Vastgesteld in bestuur Dorpsbelang 27 februari 2023 


